
 

 

Z Á P I S 

   

 z jednání kolegia děkana  

             dne 17. února 2021 

 

 

Přítomni: 

 

 

doc. Kříž, prof. Musílek, doc. Trojovský, dr. Musílek, doc. Bogusch, dr. Rado-

cha, doc. Hubálovský, Ing. Kostrová, dr. Studnička, Ing. Svoboda, 

Bc. Skoupilová, dr. Lipovský 

Hosté: Prof. Krejcar 

Omluveni: 

 

 

Program: 1) Informace z kolegia rektora (doc. Kříž) 

2) Informace z oblasti tvůrčí činnost (doc. Trojovský) 

3) Informace z oblasti zahraničí (prof. Musílek) 

4) Informace z oblasti studijní (dr. Musílek) 

5) Informace z oblasti rozvoje (doc. Hubálovský) 
6) Informace z oblasti ekonomické (Ing. Kostrová) 

7) Informace z projektového oddělení (Ing. Svoboda) 

8) Různé 
 

Pan děkan doc. Kříž zahájil zasedání kolegia děkana.    

 

Kontrola úkolů z minulého kolegia: 

1. Motivovat alespoň dva studenty z každé katedry, aby vyjeli na Erasmus mobilitu na 

min. dvouměsíční pobyt – úkol trvá. Prof. Musílek sdělil, že situace díky koronaviru není 

dobrá, nevíme zatím o žádných studentech, kteří by chtěli vyjet, doc. Hubálovský sdělil, 

že student Bédi by měl vyjet do Kosova na kreditovou mobilitu na podzim.  

2. Zaslat stručnou zprávu (cca 5-10 řádků) o průběhu DOD, počtu uchazečů, případně za-

slat připomínky k organizaci atd. – splněno. 

3. Zaslat doplnění materiálu pro vyhledání partnerů pro projekty TREND – bylo doplněno 

ze strany KCh. 

4. Zaslat úpravy Course Catalogue PřF – splněno, materiál z KBI a KAK byl omylem zaslán 

Mgr. Holubové. 

5. Zaslat návrhy na posílení online vysílání např. do učeben – splněno – čeká se na podpis 

smlouvy. 

6. Zaslat návrh na člena do hodnotící komise SV 2021/2022 – splněno. 

7. Zaslat doplněnou tabulku “Zástupci v hodnotících panelech” pro PPK – splněno. 

 

Doc. Kříž informoval, že došlo ke změně Statutu Ceny primátora, kdy se může nominovat jeden 

student za přírodovědné obory a jeden student za humanitní obory. Byli jsme vyzváni, že mů-

žeme nominovat dalšího studenta v humanitním oboru, (v přírodovědném jsme již nominovali 



Lucii Hostinskou). Z kateder přišel jediný návrh, a to z katedry chemie za velmi pěknou závě-

rečnou práci, která však nebyla vyhodnocena jako konkurence schopná, tedy návrh nebyl 

přeposlán.  

 

K bodu 1) – Informace z kolegia rektora – doc.  Kříž 

• Na základě vyjádření všech zástupců je většinově rozhodnuto o zrušení stávajícího způ-

sobu vyplácení příspěvku na stravování zaměstnanců prostřednictvím Sodexo karet.  

S předpokladem od 1. 9. 2021 se přejde na systém poskytování příspěvku na stravování 

do mezd. Flexipass bude řešen papírovou formou. 

• Děkan FF požádal kolegium o jejich stanovisko k organizaci promocí na jaře a v létě. Roz-

hodne se na konci dubna, dle aktuální koronavirové situace. 

• Dr. Springerová předložila k projednání strategické dokumenty, a to Strategický záměr 

včetně jeho přílohy Strategie internacionalizace, Plán investičních aktivit UHK pro roky 

2021-2030 plus jejich jednoleté plány.  

• Překlady vnitřních dokumentů a řídících aktů budou zajišťovány centrálně prostřednic-

tvím kancléřky Mgr. Doškové.  

• Doc. Vaníček upozornil na to, že dokument Plán investičních aktivit UHK pro rok 2021-

2030 nebyl předem zaslán a projednán např. s tajemnicemi fakult. Dokument je pak pro-

jednáván vědeckou radou a následně předložen Akademickému senátu ke schválení. 

K tomu dodal prof. Musílek, že se na PřF neplánují velké investice do budovy, nejsme však 

spokojeni s fungováním vzduchotechniky a topení, kvestura by toto nemělo bagatelizovat 

a měla by zasáhnout, dokud je budova v záruce.  

• Získali jsme 11 projektů CRP 2021 v celkové výši 7,169 mil. Kč, tabulka včetně srovnání 

s rokem 2020 byla vložena do dokumentů.  

• Dotace na specifický vysokoškolský výzkum (SPEV) – meziroční nárůst činí cca 555 tisíc Kč, 

dělení na fakulty je diskutováno s proděkany pro VaV. 

• Z MŠMT od náměstka dr. Dolečka přišel dopis ohledně využití prostředků, které   přichází 

na DKRVO. Druhý dopis poukazuje na nutnost implementace doporučení vzešlých z MEP 

a kontrolu rozdělování dotace ze strany MŠMT podle M2017+ v dalším hodnocení.  

• Byla vyhlášena třetí výzva na podávání projektových návrhů v rámci interní výzvy TA ČR 

GAMA 2 do 28. 2. 2021, dr. Studnička doporučuje podat projekt. 

• Bylo odevzdáno přes 25 průběžných a závěrečných zpráv k projektům AZV, NAKI, GA ČR, 

TA ČR, řada z nich obsahovala chyby. Prof. Krejcar apeloval na zesílení kontroly na straně 

fakult, aby byla dodržována pravidla daná směrnicí UHK.  

• V letním semestru 2020-2021 přijede cca 60 zahraničních studentů.  

• Na webu www.studyin.cz je zveřejněna nabídka stipendií UHK pro běloruské studenty, 

kontaktní osobou je Bc. Lenka Badinská. 

• Na fakulty byly předány podklady k rozvaze obnovování či rušení smluv v rámci Erasmus+ 

smluv dle postupu dohodnutého s proděkany pro zahraniční vztahy.  

• UHK byla díky kontaktu FF s University of Bayreuth přizvána k jednání o spolupráci a za-

pojení do sítě evropských univerzit v návaznosti na tematiku afrických studií. Doc. Kříž 

dodal, že se přihlásila pouze FF, ale měl by se najít i prostor pro PřF, je velký zájem např. 

o 3D tisk, senzory, praktické věci, co dělá náš CAT.  

http://www.studyin.cz/


• Dr. Stašová informovala o pozvání do Mezinárodní asociace rektorů pedagogických fakult, 

proběhla diskuse se zástupci fakult, nabídka byla vyhodnocena jako zajímavá, UHK se ne-

bude zříkat spolupráce, ale nestane se členem.  

• UHK obdržela nabídku ke spolupráci s vybranými institucemi na Tchaj-wanu, byla předána 

na FIM a PřF.  

• Probíhá příprava rozpočtu v ukazateli P.  

• Doc. Marešová upřesnila obsah dopisu MŠMT náměstka dr. Dolečka, kdy apeluje na vy-

soké školy, aby poskytovaly v této době maximální možnou podporu svým studentům a 

nastavily co nejvhodnější podmínky tak, aby nedocházelo k prodlužování studia v nadby-

tečné míře nebo dokonce předčasnému neúspěšnému ukončování studia. 

• Výsledky evaluací jsou již k dispozici, bude zasláno na fakulty, následně bude diskutováno 

s proděkany pro studium.  Dr. Šípoš sdělil, že studenti mají z předešlých let pocit, že s vý-

sledky evaluací se nepracovalo, uvítal by větší propagaci. 

• Ing. Klicnar předložil podklady k tvorbě rozpočtu.  

• Hospodaření univerzitních kolejí není výnosné, lze očekávat výrazný propad výnosů v pří-

padě nadále trvajícího zákazu ubytovávání studentů na kolejích.  

• Stavební práce na budově FF probíhají dle harmonogramu.  

 

K bodu 2) – Informace z oblasti tvůrčí činnosti – doc. Trojovský 

• Celková částka přidělená fakultě v roce 2021 na SV činí 2 127 725 Kč, což je částka téměř 

o 400 tis. Kč vyšší než v roce 2020. Termín pro podávání žádostí o projekty SV 2021 již 

uplynul a celková suma požadavků činí 2 334 000 Kč, chybí cca 160 tisíc na rozdělení.  

Doc. Trojovský seznámil kolegium i s přehledem dělení financí SV 2021 mezi všechny fa-

kulty a okomentoval indikátory, které mají na výši financí největší vliv. 

• Proběhla schůzka prorektora a proděkanů pro vědu, kde se projednávaly návrhy na čer-

pání financí z DKRVO na celouniverzitní akce.   Prof. Krejcar sdělil, že plánované částky na 

rok 2021 jsou vyšší než v minulých letech, neboť musíme vylepšovat a více směrovat uni-

verzitní strategií, přičemž největší tlak bude na kvalitu doktorské studium. Finance se zde 

plánuje používat na financování mentorů doktorandů, na projekty postdoktorandů, pod-

poru Open Acccess poplatků a na finanční odměny za publikace v časopisech Nature a 

Science. K tomuto tématu proběhla rozsáhlá diskuse (zapojili se Kříž, Krejcar, Trojovský 

a Bogusch).  

• Informoval, že se budou každoročně sbírat a zpracovávat výsledky do Modulů 1 a 2 Me-

todiky 17+ (přestože prostředky DKRVO budou v letech 2021-2025 vypláceny v zafixované 

výši). 

• Otevřel diskusi ohledně nutnosti zadávat veškeré žádosti o projekty do GAPu, což je řeši-

teli projektů na fakultě vnímáno velmi negativně, neboť GAP je v současnosti poměrně 

nefunkční. Prof. Krejcar na to sdělil, že se s opravou GAP čeká na rozhodnutí, zda DERS 

bude vítězem výběrového řízení na dodavatele aplikace pro IGR, protože by v tom případě 

DERS zároveň i opravil GAP.  Dále informoval, že při podávání projektů by se do GAPu 

zadávaly jen nezbytně nutné informace, tedy řešitel a spoluřešitelé, název projektu, abs-

trakt, klíčová slova a pdf soubor s finální verzí návrhu projektu (rozpočet projektu se bude 

muset zadat až v případě, že bude projekt vnější agenturou financován). 

 

 



K bodu 3) – Informace z referátu zahraničí – prof. Musílek 

• Máme 3 výjezdy studentů v LS, 5 příjezdů by mělo proběhnout z různých zemí, v současné 

době máme problém s dočerpáním financí určených na výjezdy Erasmus, proto je nutné 

nominovat min 2 studenty, abychom byli schopni finanční prostředky dočerpat. 40 % pro-

středků bylo vráceno, další prostředky pravděpodobně nebude možné vrátit a budeme je 

poskytovat dalším součástem UHK. Chápeme studenty, že nejsou v této době ochotni vy-

jíždět, ale i přes vydaná opatření je možné do některých evropských zemí vyjet a účastnit 

se např. praktické stáže.  

• Studentům byla rozeslána pozvánka na Taiwanskou letní školu, nikdo z PřF se nepřihlásil. 

• V příštím týdnu proběhne konference s Taiwanskou univerzitou stran Double Degree pro-

gramu, které se zúčastní pan děkan a prof. Musílek.  Pokusíme se domluvit spolupráci, 

abychom dospěli k uzavření společného Double Degree programu.  

• Vypracovává se Course Catalogue PřF, bude zkompletován a připraven ke zveřejnění na 

webu, pro PR účely bude i vytištěn. 

• Strategie internacionalizace UHK je rozsáhlý dokument na cca 30 stranách, Strategie in-

ternacionalizace PřF bude součástí Strategického záměru PřF. Ponechává na zvážení 

vedoucích jednotlivých kateder, zda budou v budoucnu realizovat virtuální mobility, mo-

bility kombinované či mobility fyzické. Zastává názor, že konat virtuální mobility u našich 

experimentálně zaměřených studijních programů není vhodné. K realizaci virtuálních mo-

bilit se rozvinula rozsáhlá diskuse. 

• Stran mobilit studentů do budoucna uvedl, že je třeba se zamyslet nad tím, jak modifiko-

vat naše studijní programy. V některých studijních programech PřF chybí tzv. mobility 

window, kdy by studenti měli mít prostor na mobility, a to nejen o v letních měsících, ale 

i v průběhu semestru. V učitelských programech vzhledem ke stanovisku PdF to není jed-

noduché, ale u studijních programů PřF bychom se o to měli pokusit.  
 

K bodu 4) – Informace z oblasti studijní – Dr. Musílek 

• Sleduje se distanční výuka, obdrželi jsme další dopis od náměstka pro řízení sekce vyso-

kého školství, vědy a výzkumu dr. Dolečka, kde nás žádá, abychom ke studentům byli 

velmi vstřícní, umožňovali jim více termínů na zkoušky, než máme stanoveno ve SZZ. Po-

žádal vyučující, aby studentům vypsali termíny i v LS, je to obecná proklamace, kterou 

sledujeme.  PřF má vydané rozhodnutí děkana, které umožnuje studentům 1. ročníků, 

kteří získali méně než 15 kreditů, ale získali alespoň 10 kreditů v konkrétních programech, 

postoupit do dalšího ročníku. Někteří studenti si již o povolení této výjimky požádali.  

• Na UHK vyla vytvořena mezifakultní celouniverzitní pracovní skupina pro distanční výuku, 

PřF delegovala jsme RNDr. Lenku Supovou, Ph.D. a Ing. Petra Voborníka, Ph.D. První se-

tkání se bude konat v pondělí 22. února 2021, jeden z projektů CRP je zaměřen na 

distanční výuku, kterou organizuje Západočeská univerzita v Plzni, v projektu je zapojeno 

více veřejných vysokých škol. Další dva programy – Kvalita vzdělávání a Akademická inte-

grita např. problematika plagiátorství, etika, jak dobře učit distančními metodami. 

• Požádal vedoucí kateder, aby ve STAGU do konce února nakopírovali všechny předměty 

pro akademický rok 2021-2022 a vytvořili nové předměty pro celoživotní vzdělávání – viz 

úkol. 

• Požádal vedoucí kateder, aby jednotliví pracovníci kateder do konce dubna provedli kon-

trolu všech sylabů, tyto doladili a aby převedli českou mutaci do anglické jazykové mutace, 



kterou musíme mít bez ohledu na to, zda se předmět učí v českém či anglickém jazyce, - 

viz úkol. 

• CRP projekty – UHK je zapojena do 4 projektů 18+, zkrácené názvy jsou Studijní neúspěš-

nost, kde se jedná reálně o studenta 1. ročníku tím semestrem zejména nebo pak celým 

1. ročníkem, dá se vytipovat skupina např. 15-20 studentů, s kterými se dá dále individu-

álně pracovat.  Za rektorát má projekt v kompetenci Ing. David Kubíček, za fakultu bude 

dr. Musílek.  

• Je zaveden nový způsob informování o studentech s individuálními potřebami, nebudou 

se již rozesílat emaily s informacemi o studentech, přijde pouze informativní email, že 

máme takového studenta, bližší informace pak budou k dispozici na intranetu. Přístup do 

aplikace intranetu byl prakticky předveden pro přítomné vedoucí kateder. K tomuto vyšel 

rektorský výnos č. 9/2021.  

 

K bodu 5) - Informace z oblasti rozvoje – doc. Hubálovský 

• Probíhá příprava Strategického záměru PřF. Nasdílel a okomentoval předběžný harmono-

gram – do 10.03. by měla být dokončena hlavní příprava záměru, do 14.04. budou mít 

možnost podávat k záměru připomínky vedoucí kateder a do 21.04. by měl být záměr fi-

nalizován. Poté bude předložen k projednání Vědecké radě PřF a AS PřF ke schválení, 

předpokládáme konec května, začátek června. Koncem června by již měl být tento Strate-

gický záměr PřF zveřejněn.  

• Probíhá jednání Double Degree s univerzitou v Nitře, co se týká učitelských oborů, bude 

nás informovat dr. Stašová. 

 

K bodu 6) – Informace z oblasti ekonomické – Ing. Kostrová 

• V prosinci a v průběhu ledna probíhala účetní uzávěrka za rok 2020 a probíhaly práce na 

tvorbě hospodářského výsledku fakulty. Hospodářský rok 2020 byl účetně uzavřen 

29. 1. 2021. V prvním únorovém týdnu proběhla uzávěrka fondů PřF. Seznámila s výsledky 

hospodaření fakulty a stavu fondů PřF prostřednictvím nasdíleného souboru. Dr. Musílek 

dodal, že rezerva ve stipendijnímu fondu je malá, díky lex specialis, který platil v minulém 

roce, nebude studentům vyměřován poplatek za nadstandardní dobu studia, což povede 

právě ke snížení stipendijního fondu. 

• Byly zahájeny práce na tvorbě rozpočtu UHK a jejích součástí pro rok 2021 („dělení med-

věda“). Univerzita zaznamenala meziročně růst cca 12 mil. Kč. Kvestorem byla zaslána 

první verze ukazatele K (kvalita) ke kontrole dat součástem, kde celkově je k rozdělení 

v tomto ukazateli o 184 tis. Kč méně než v minulém roce.  Přesto naše fakulta, po prove-

dené kontrole dat, zaznamenává celkový růst 125 tis. Kč. V ukazateli mobilit máme 

výrazný pokles (MŠMT zahrnulo do výpočtu pouze ZS), v ukazateli vědy a externích příjmů 

však máme výrazný růst. K tomu dodal doc. Trojovský, že máme pokles v mobilitách, kdy 

v ukazateli K hrají roli počty studentů.  Díky učitelským oborům klesáme.   Prof. Musílek 

sdělil, že se musíme snažit o mobility a požádal o zapojení všech garantů programů i ve-

doucích kateder s tím, že musíme dát studentům prostor, aby měli šanci vyjíždět. 

• V tomto týdnu by měl kvestor rozeslat součástem první verzi PPK ke kontrole dat. 

• Byly zahájeny práce na výroční zprávě o hospodaření, kde budou zapracovány výsledky 

hospodaření fakulty a zároveň budou vyčísleny výsledky hospodaření kateder. Po dodání 



podkladů od finančních manažerek projektů (přeúčtování náhrad za dovolené/efekt za-

noření) bude vedoucím kateder cca příští týden zasláno celkové čerpání rozpočtu k jejich 

případným připomínkám. 

 

K bodu 7) – Informace z projektového oddělení – Ing. Svoboda 

• Ve čtvrtek 18. února proběhne setkání s administrátory a řešiteli projektů, kde by chtěl 

získat zpětnou vazbu a podněty od řešitelů projektů k projektové podpoře na fakultě, zá-

věry budou podkladem pro tvorbu akčního plánu v oblasti externí grantové agendy, jehož 

vypracování vyplynulo z procesního auditu.  

• Na konci roku se hovořilo o propagování služeb na přístrojích, které bychom byli schopni 

nabízet v rámci doplňkové činnosti, vstoupil do jednání s firmou Unico.ai, která provozuje 

profesionální platformu, kde je možné vyhledávat experty pro různé výzkumné a vývojové 

úkoly.  Unico.ai zkusí nabídku služeb na přístrojích do této platformy integrovat, je domlu-

vena schůzka, kam je pozván i prof. Musílek, neboť Katedra chemie má nejvíce přístrojů, 

a Mgr. Vávrová za oblast správy webu. Bude se jednat rovněž o možnosti zpřístupnit vy-

hledávání v jejich systému přes naše fakultní stránky (funkce widgetu). 

 

K bodu 8) – Různé 

• Doc. Trojovský vznesl dotaz na dodávku webkamer, pan děkan sdělil, že firma byla již sou-

těžena, čeká se na podpis smlouvy.  

• Doc. Hubálovský sdělil, že z rektorátu obdrželi žádost nominovat člena přípravné skupiny, 

která bude dělat etický kodex UHK. Doc. Trojovský navrhuje dr. Lipovského, dr. Lipovský 

si nechal čas na rozmyšlenou.  

• Dr. Studnička pozval přítomné na zasedání Akademického senátu a zasedání Akademické 

obce, které se bude konat dnes od 13:00 a od 15:00 h distanční formou. 

• Dr. Lipovský – začalo nové období RVŠ, na prvním zasedání sněmu byl zvolen předseda, 

kterým je prof. Pospíšil z VŠCHT, který byl předsedou již v minulém období. Dále sdělil, že 

RVŠ si nově zřídila twitter. Na prvním zasedání byli zvoleni místopředsedové, ve čtvrtek 

18. února proběhne druhé zasedání předsednictva RVŠ. Předsednictvo bude jednat o poz-

měňovacích návrzích k novele VŠ zákona. Zmínil pozměňovací návrh o uznávání 

přijímacího vzdělávání na střední škole v zahraničí pro účely přijímacího řízení na vysokou 

školu.  Dále sdělil, že je členem komise pro vědeckou činnost RVŠ, v této komisi je navr-

žena předsedkyní doc. Radová ze ZČU v Plzni, která zaslala komisi k vyjádření zákon 

O podpoře, výzkumu, experimentálního vývoje a inovací. Zákon lze najít na eKLEPu. Pří-

padné připomínky k tomuto návrhu zákona podá komisi pro vědeckou činnost.  

• Doc. Kříž sdělil, že s předsedkyní komise pro vědeckou činnost doc. Radovou je v kontaktu, 

místopředsedou RVŠ se stal doc. Kašparovský, který je zároveň předsedou Asociace dě-

kanů PřF.  

• Doc. Kříž sdělil, že PřF na lednovém zasedání NAÚ obstála s žádostmi o udělení akreditace 

habilitačnímu řízení a řízení ke jmenování profesorem v oboru Informační a komunikační 

technologie ve vzdělávání a udělení akreditace habilitačnímu řízení v oboru Didaktika fy-

ziky, obojí na dobu 5 let. 

 

 

 



Úkoly: 

1. Motivovat alespoň dva studenty z každé katedry, aby vyjeli na Erasmus mobilitu na 

min. dvouměsíční pobyt 

Kdo:   vedoucí kateder   

Termín:  do konce února 2021 

Komu:   Mgr. Holubové, prof. Musílkovi 

 

2. Nakopírovat ve STAGu předměty pro akademický rok 2021-2022 a vytvořit nové 

předměty pro celoživotní vzdělávání 

Kdo:   vedoucí kateder  

Termín:  do 28. 2. 2021 

Komu:   --- 

  

3. Provést kontrolu všech sylabů, doladit je a převést českou mutaci do anglické mutace 

Kdo:   vedoucí a členové kateder  

Termín:  do 30. 4. 2021 

Komu:   --- 

  

 

 

 

Zapsala: Bc. Ilona Lankašová                                                                     

 

 

 

doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D. 

děkan Přírodovědecké fakulty UHK 
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